
 

 

 

 

    Газета студентського наукового гуртка «Банківський аналітик» кафедри банківської справи  

       Тернопільського національного економічного університету 

СПЕЦВИПУСК до 10-річчя кафедри банківської справи, №3(5) 

Дорогі читачі! 
Професія викладача вищої школи – одна із най-

більш творчих і складних, в якій поєднано науку і мис-

тецтво. Вона споріднена з працею письменника 

(творчість у підготовці матеріалу), режисера і постано-
вника (створення задуму і його реалізація), актора (в 

педагогічній діяльності інструментом є особистість 

викладача), педагога, психолога та науковця.  

Університет – це установа, головним призначен-

ням якої є виховання майбутньої еліти нації. Тому, саме від викладачів 

залежить якість підготовки та навчання нової генерації – справжніх гро-

мадян своєї країни. Адже викладацька діяльність – це не фах, а покли-

кання, а студентство – найкраща аудиторія для спілкування. 

На мою думку, викладач повинен бути професіоналом своєї справи: 

компетентним фахівцем, досвідченим науковцем, успішною особистіс-

тю, прикладом для молоді та хорошим і мудрим порадником у їх житті. 

Це означає, що він має володіти як професійними навиками, так і педа-
гогічною майстерністю. Результатом праці викладача є очікувані зміни 

в особистості його студента, його різнобічний інтелектуальний, психо-

логічний та етичний розвиток. 

У формуванні особистості  педагога є два головних аспекти – про-

фесійний і культурний. Вищий навчальний заклад покликаний давати не 

тільки знання, а й формувати особистість, індивідуальність. Педагог – 

це не взірець етикетної шляхетності, а інтелігентна людина за своєю 

найвищою духовною сутністю із творчим і гуманним способом світоба-

чення і світосприймання. Тільки у культурному середовищі можуть фо-

рмуватися спеціалісти, здатні вільно і широко мислити, створювати ін-

телектуальні цінності, яких завжди потребує суспільство і вища школа 
зокрема. 

Важливість професії викладача у сучасному суспільстві важко пере-

оцінити, тому до десятиріччя кафедри банківської справи бажаємо ви-

кладацькому колективу максимально використовувати усі можливості 

для поглиблення міцних фахових знань, кожного дня глибше пізнавати 

оточуючий світ, чітко усвідомлюючи свою роль у ньому,  і подальшого 

розкриття власного потенціалу, реалізації професійних планів! 

«Банківський аналітик» бажає всім науковцям гарного настрою, 

творчого піднесення, невичерпної енергії та здійснення життєвих заду-

мів, вагомих здобутків та успіхів на обраному шляху!      

Головний редактор, 

Оксана Засядько 

Вельмишановні викладачі 

кафедри банківської       

справи! 

       Прийміть найщиріші 

вітання з нагоди 10-ти річчя 

кафедри. Висловлюємо Вам 

сердечну вдячність за нев-

томну працю, за великий 

талант і покликання сіяти мудрість та знання. 

Колектив кафедри банківської справи за роки 

свого існування доклав чимало зусиль задля 

утвердження ідеалів відповідальності, цілесп-

рямованості та поширення поглиблених знань 

серед студентів. Професорсько-викладацький 

склад  кафедри об’єднує справжніх фахівців – 

докторів, кандидатів економічних наук, досві-

дчених практиків, під керівництвом яких здо-

бувають свої знання допитливі студенти, які 

по праву пишаються своїми мудрими і розум-

ними викладачами, чиї здобутки отримали 

високе визнання та шану. Вашими зусиллями 

досягається чимало вагомих наукових звер-

шень, що засвідчує про могутній потенціал 

нашого факультету. 

Ми впевнені, що Ви й надалі будете гідно 

продовжувати науково-педагогічну діяль-

ність, з честю примножувати славні традиції 

банківської справи. 

Прийміть слова глибокої подяки за висо-

кий професіоналізм та проявлене терпіння у 

Вашій освітянській справі, адже виховання та 

навчання ніколи не було легкою справою. 

 Бажаємо Вам невичерпних творчих сил, 

міцного здоров’я, щастя, добра і благополуч-

чя, нових професійних перемог! 
      

   З повагою, голова  гуртка 

«Банківський аналітик»  

Юлія Якименко 

VIP-клієнт майбутнього: хто він? 
На сучасному етапі перед банками постає важливе завдання: визначити основні пріоритети розвитку private banking в 

Україні. Насамперед, потрібно визначити основні риси майбутнього VIP-клієнта банків. 
Як показують результати опитування компанії Scoprіo Partnershіp, серед клієнтів private banking у майбутньому 

збільшиться частка тих, хто сам заробив свій статок, а не одержав його у спадщину. Це топ-менеджери великих компаній (60%), 
успішні підприємці (18%) та інші. Вони багато працюють і подорожують, користуються сучасними технологіями та 
надзвичайно активні в соціальному житті. Прибутки надходять до них досить швидко, а їхні амбіції є значними. При цьому 
вони витрачають менше, ніж wealth-клієнти сьогоднішнього дня. Цей аспект особливо цікавий. Звичайно, він впливає й на 
продажі банківських продуктів. 

Експерти виділили чотири типи багатіїв майбутнього в залежності від їхніх життєвих цілей, цінностей та ставлення до 
грошей. 

І. Quietly confident. Інноватори та оптимісти, які прагнуть зробити свій бізнес більш успішним. Вони впевнені у збільшенні 
свого багатства і обмірковують, як змусити свої гроші працювати краще. 

ІІ. Famіly actіvіsts. Для них головне – добробут родини. Серед них багато жінок. Вони також багато працюють, тільки для 
них фінанси – інструмент захисту, а також забезпечення родини та особистого життя. Ці люди не звертаються до фінансових 
консультантів, а слухають поради членів родини. Вони не докладають особливих зусиль для управління статком, не витрачають 
значні кошти на підтримку статусу, проте купують нерухомість, одержують престижну і дорогу освіту. 

ІІІ. Headlіners. Лідери у всьому. Найчастіше чоловіки, власники підприємств. Завжди мають фінансові цілі, прагнуть будь-
що збільшити свої капітали. Багато витрачають на підтримку статусу. Їхня пристрасть – хобі, що потребують значних витрат: 
подорожі, яхти, дорогі годинники – усе те, що відрізняє забезпечених людей від інших. 

ІV. Lіfe surfers. Як правило, топ-менеджери, що багато заробляють. Робота їм потрібна тільки для того, щоб одержувати від 
життя максимум. Не слухають нікого, крім себе. Їх не так багато, але це найбільш неординарна група. 

Розподіл багатіїв на ці чотири типи допоможе в розумінні та сегментації цільової аудиторії. Банкірам залишається 
працювати із цими даними, створюючи продукти та приділяючи увагу кожній категорії клієнтів. 

Оскільки обслуговування VIP-клієнтів є для України ще новою галуззю, потрібно чітко визначити цілі та стратегію 
майбутнього обслуговування багатих людей. Частка клієнтів private banking невпинно зростатиме, що потребуватиме від 
банківських працівників високого рівня професіоналізму, якісного надання послуг та удосконалення своїх пропозицій для 
клієнтів. 

Наталя Коцюруба 

Афіша наукових заходів, організованих Гуртком 

Науково-практична конференція: “Науково-

дослідна робота студентів: формування особистості 
майбутнього вченого, фахівця високої кваліфіка-

ції” (квітень 2012р.) 

Круглий стіл: “Малий бізнес і банки: умови налагод-
ження вигідної співпраці” (квітень 2012р.) 

Всеукраїнська наукова  Інтернет-конференція: 
“Особливості грошово-кредитного регулювання в 

ринкових умовах господарювання” (травень 2012р.) 

 

думи: що ж закладено в основу назв цих банків?  
Ось деякі приклади банків з незвичними назвами, та пояс-

нення до них. 
Банк Бумеранг. Банк надає послуги фізичним особам, тобто 

це тільки вклади, повернення грошей через певний період. 
Будинок-Банк. У банку з такою назвою клієнт має почува-

тися як вдома. Можливо це й так, але назва ще може говорити й 
про те, що клієнт буде дуже часто там з’являтися і користувати-
ся послугами, начебто влаштувався там на постійній основі. 

Швидко Банк. Швидкість у обслуговуванні клієнтів один із 
плюсів банку, але не завжди швидкість означає якість. А також 
швидкість може мати високу платню. 

Банк Прохолодний. На перший погляд може здатися, що ця 
організація досить холодно ставиться до своїх клієнтів, але така 
незвична назва пов’язана з тим, що банк розташований в місті 
Прохолодний (Кабардино-Балкарія). 

Банк-Т. У даному найменуванні буква «Т» розшифровуєть-
ся, як «технологічний». Таку назву співробітники пояснюють 
тим, що у банку панує якісний, сучасний сервіс та підходи до 
витрат. 

Живаго-Банк. Назва зумовлена тим, що творцем банку є 
Сергій Живаго, у якого в родоводі був купець з Рязані Афанасій 
Живаго. 

Банк Аскольд. Припущень з такої назви може бути багато. 
Одне з них пов’язано з тим, що таке ім’я було у київського кня-
зя. Можливо, таку назву банк отримав, так як слово «Аскольд» 
перекладається із староскандинавської мови як «золотий ко-
лос».  

Тетяна Палешник 

                                                                     

Головний редактор - Засядько Оксана     

Комп`ютерна верстка - Гаптар Станіслав  

Відповідальна за випуск - Якименко Юлія        
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Цікавинки 

Як човен назвеш, так він і попливе 
У нашому суспільстві звично звучать такі назви банків 

як Альфа-банк, Ощадбанк, а також Промінвестбанк. Але 
ось такі як Прохолодний чи Аскольд видаються нам трохи 
дивними. Такі цікаві найменування наштовхують на роз-
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Відповіді будуть надруковані 

 у наступному номері газети 

Відповіді на кросворд “БА” №2(4), лютий 2012 
1.Відсоток.2.Кредит.3.Тратта.4.Акредитив.5.Валюта.6.Аванс.7.СВОП.8.Процесинг. 
9.Гроші.10.Інвестор.11.Резерв.12.Вкладник.13.Казначейство.14.Овердрафт.15.Трансакція. 

Альтернативний Нацбанк України 
Верховна Рада України ухвалила 23 лютого 2012 року Закон "Про систему гарантування вкладів фізичних осіб". Цим 

законом встановлюються повноваження Фонду гарантування вкладів фізичних осіб, порядок виплати Фондом відшкоду-

вання за вкладами, а також регулюються відносини між Фондом, банками, Національним банком України, визначаються 

повноваження та функції Фонду щодо виведення неплатоспроможних банків з ринку і ліквідації банків. 
Фактично, вказаним Законом пропонується наділити Фонд гарантування вкладів фізичних осіб функціями та повно-

важеннями, що дозволять цій установі паралельно з Національним банком України здійснювати правове регулювання в 

банківській системі. Таким чином, частина повноважень НБУ передається Фонду, в результаті чого знижується вплив 

головного банку країни на банківську систему і може призвести до девальвації гривні. Окрім того, встановлюється, що 

новостворена установа є непідконтрольною Нацбанку України або ж будь-якій іншій державній структурі і межі її повно-

важень визначаються на договірних засадах з Національним банком України або нормативно-правовими актами самого 

Фонду. Отже, Законом встановлюється зовсім незалежна, автономна фінансова структура. 

Водночас, згідно із Законом, Фонд розпочинає виплату відшкодування коштів вкладникам, їх представникам та спад-

коємцям у національній валюті України в готівковій або безготівковій формі не пізніше семи днів з дня прийняття рішен-

ня про відкликання банківської ліцензії та ліквідацію банку, хоч раніше цей термін був два місяці. Також обмежуються 

строки тимчасової адміністрації трьома місяцями, для системних банків – шістьма, а також скасовується мораторій на 

виплату коштів вкладникам. Однак, виведення банку з ринку і призначення тимчасової адміністрації, відповідно до Зако-
ну, Фонд може почати тільки після прийняття НБУ рішення про віднесення банку до категорії неплатоспроможних. Отже, 

по суті ліквідувати банк зможе тільки Нацбанк. 

Таким чином, передання санаційних функцій від НБУ до Фонду гарантування вкладів фізичних осіб може ускладни-

ти систему нагляду за банками, оскільки новостворений орган влади обмежує можливості Нацбанку в плані реалізації 

конституційної функції забезпечення стабільності банківської системи. 

Іванна Жигадло 

Від щирого серця… 

«Банківський аналітик» – це студентський науковий гур-

ток кафедри банківської справи ТНЕУ, відомий своїми пере-

могами та здобутками. Слід зазначити, що наш гурток не зміг 

би перетворитися у міцну наукову організацію, якби не праця 

і допомога адміністрації нашого університету. Тому ми скла-

даємо подяку за сприяння у діяльності колективу 

«Банківського аналітика» ректору та проректорам Тернопіль-

ського національного економічного університету, виклада-

чам кафедри банківської справи за їхню неабияку професійну 

майстерність, високий професіоналізм, толерантність, витри-

мку, й за те, що вони готують та виховують висококваліфіко-

ваних спеціалістів. Ви були й залишаєтеся для нас дороговка-

зом, за яким звіряємо власні діяння, Ви – те світло на шляху 

та підтримка, без яких не впоратися нам, Вашим духовним 

дітям. 

Найщиріші слова подяки також висловлюємо завідувачу 

кафедри банківської справи – головному наставнику гуртка 

та кураторам «Банківського аналітика», які щедро діляться 

знаннями, мудрістю та досвідом із студентами, виховують 

молоде покоління українських громадян. Низький Вам уклін 

за щоденну напружену, титанічну працю, за те, що Ви допо-

магаєте розкривати таланти й обдарування студентів, вселяє-

те їм віру у власні сили і можливості! Саме у стінах факуль-

тету банківського бізнесу студенти можуть самореалізувати 

себе, розвинути свої навички і вміння, займатися науковою 

роботою, що неодмінно допоможе у їхній майбутній кар’єрі. 

Нехай перед українською молоддю відкриються нові 

можливості, які допоможуть пізнати себе і світ, а викладачів 

надихають успіхи вихованців! Сонячного Вам настрою, без-

хмарного неба і сприятливих умов для навчання та праці на 

нелегкій ниві знань!  

З повагою і вдячністю, 

колектив гуртка «Банківський аналітик» 

Валюта країни 

По вертикалі:  1. Ізраїль. 2. В’єтнам. 3. Угорщина.  

5. ОАЕ. 10. Чехія. 12. Китай. 14. Іран. 

По горизонталі: 4. Коста-Ріка. 6. Україна. 7. Поль-

ща. 8. Греція (до 2002р.). 9. Таїланд. 11. Гондурас.         
13. Замбія. 14. Росія. 

Кросворд 

Підготувала: Еліна Синій 
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У що вкласти гроші у 2012 році, щобьььь-

примножити, а не втратити? 

Після фінансової кризи 2008 року українці 

насторожено ставляться до економічної ситуації, 

що складається в Україні. Тому досить часто ба-

гато хто задає собі питання: «У що вкласти гро-

ші, щоб вберегти їх від знецінення та примножи-

ти їх?». Насправді, на сьогоднішній день важко 

зробити точні прогнози щодо даного питання. 

Проте слід звернути увагу, що впродовж усього 

2012 року важливу роль в економіці України бу-

дуть відігравати дві події: «Євро - 2012» та пар-

ламентські вибори. 

Вкладення у валюту 

До початку виборів НБУ намагатиметься 

різними способами підтримувати курс гривні, 

тому до осені 2012 року національна валюта за-

лишатиметься стабільною. На початку року екс-

перти радять 50% коштів зберігати у гривні, 30% 

- долар США, 10% - євро, 10% - золото. Проте чи 

вистачить ресурсів у регулятора для недопущен-

ня девальвації гривні експерти прогнозувати не 

беруться. 

Вкладення у дорогоцінні метали 

За минулий рік ціна на золото зросла на   

16,1%. Але цього року на таке зростання, на 

жаль, сподіватися не доводиться. За оцінками 

аналітиків, прибуток від вкладення в золото з 

урахуванням інфляції складе 2,6%. Однак, є при-

пущення, що ціна на золото буде рости тільки в 

першому півріччі, пізніше цей метал може і поде-

шевшати. 

Депозити 

Аби втримати вкладників і залучити нових, 

фінансові установи активно пропонуватимуть 

короткострокові депозити та лояльні умови дост-

рокового зняття коштів з можливістю зміни валю-

ти вкладу. 

За прогнозами експертів відсоткові ставки за 

гривневими депозитами у 2012 році будуть пере-

вищувати рівень попереднього року. Причиною 

цього буде дефіцит гривневої ліквідності через 

зменшення валютних резервів. Крім того, гривня 

є більш стабільною по відношенню до долара, ніж 

валюти країн-сусідів. Так, на першому місці за 

дохідністю будуть депозити в національній валю-

ті (16%), на другому місці – депозити в доларах 

США (приблизно 10%) та в євро (біля 10%). 

Нерухомість 

Слід пам’ятати, що у житла низька ліквід-

ність, тому не потрібно ризикувати і вкладати в 

нього всі гроші. У нинішньому році ціни на жит-

ло будуть підвищуватися і збільшаться на 15-

20%, порівняно з попереднім роком. Що стосу-

ється іпотечних кредитів, то в цьому році їх від-

соткові ставки збережуться на рівні 2011 року і 

становитимуть 11-14%.  

Вкласти кошти у дорогоцінні метали, поклас-

ти на депозит чи інвестувати їх у нерухомість? 

Це вирішувати лише вам. Тому приймайте раціо-

нальні рішення, які принесуть вам лише доходи. 

Марія Борис 

Яким банкам можна довіряти? 

У період фінансової кризи кожен банк показав своє справжнє 

обличчя. На всіх сайтах, форумах, у маршрутках, професійних колах 

тільки й чути про те, що банки не повертають депозити, піднімають 

відсотки по кредитах, постійно телефонують та нагадують про чер-

гову сплату. Тому зараз перед тим як скористатися послугами бан-

ку, доцільно провести його оцінку, а саме проаналізувати надій-

ність, стабільність, фінансові результати установи тощо.  

Як показав аналіз наслідків кризи 2008-2009 років в банківсько-

му секторі України, питанням номер один при визначенні надійності 

є не стільки фінансовий стан банку, скільки можливості його акціо-

нерів. Я б порадив, насамперед, поцікавитися походженням капіта-

лу, власниками банку, з яким Ви збираєтеся укладати ту чи іншу 

угоду, а потім вже зосередити свою увагу на економічних показни-

ках. 

Пропоную звернути Вашу увагу на рейтинг банків України за 

фінансовими результатами їхньої діяльності. Отож, як повідомляє 

НБУ, перше місце у ньому займає ,,Приватбанк’’, друге та третє 

місця посіли державні фінустанови ,,Укрексімбанк’’ та ,,Ощадбанк’’ 

відповідно. Слідом за ними розташувались ,,Райффайзен Банк 

АВАЛЬ’’, ,,Укрсиббанк’’, ,,Укрсоцбанк’’, ,,Промінвестбанк’’,  ,,ВТБ 

Банк’’, ,,Альфа Банк’’, ,,ОТП Банк’’, ,,Фінанси та кредит’’, 

,,ПУМБ’’, ,,Брокбізнесбанк’’ тощо. 

Вагомим критерієм при виборі тої чи іншої банківської устано-

ви виступає її надійність. З 20-ти найбільш надійних банків в Украї-

ні 16 повністю або частково належать іноземним акціонерам. Про це 

йдеться в дослідженні видання "Дело" за сприяння провідних фінан-

сових аналітиків. При складанні рейтингу надійності враховувалася 

низка фінансових показників банків, експертні оцінки, а також рей-

тинги міжнародних рейтингових агентств та рівень потенційної під-

тримки акціонерів банку. За дослідженням, виділили 4 групи фінус-

танов, до яких увійшли 20 банків, які посіли найвищі місця в рейти-

нгу. До першої групи банків увійшло відразу сім установ, три з яких 

державні: два українських - "Ощадбанк" і "Укрексімбанк" і російсь-

кий дочірній банк "Сбєрбанку Росії". Те, що саме у держбанків в 

рейтингу надійності найвищі місця, цілком закономірно - стійкість 

цих фінустанов, по суті, гарантується державою. Крім них до най-

більш надійних потрапили ще 4 фінустанови: "Райффайзен Банк 

Аваль", "Сведбанк", "Сітібанк Україна" і "Укрсиббанк". Усіх їх об'є-

днує те, що вони є дочірніми банками найбільших міжнародних фі-

нансових груп. Слідом за сімкою лідерів розташувалося 3 фінуста-

нови з другої групи. До неї увійшли лише банки з іноземним капіта-

лом: "ІНГ Банк Україна", "Укрсоцбанк" і банк "Форум". Стільки ж 

фінустанов потрапило і до третьої групи: "ВТБ Банк", "Сведбанк-

Інвест" та "Універсал Банк". Четверта група банків виявилася більш 

численною, у ній виявилося одразу 7 фінустанов: "Донгорбанк", 

"Індекс-Банк", "Каліон Банк Україна", "ОТP Банк", "Унікредит 

Банк", "Хрещатик" та "Ерсте Банк". Варто відзначити, що дві фінус-

танови з четвертої групи - "Хрещатик" і "Донгорбанк" є банками з 

українським капіталом (єдині в рейтингу). 

Отже, як бачимо - не кожен банк, який показує найкращі фінан-

сові результати має такі ж показники надійності своєї роботи. Вихо-

дячи з цього можна стверджувати про те, що перед вибором того чи 

іншого суб’єкта фінансового ринку потрібно добре зважити всі ар-

гументи щодо нього, оцінювати його роботу не за одним вибраним 

критерієм, а за декількома одночасно (починаючи від походження 

капіталу банку і закінчуючи відгуками пересічних споживачів про 

його діяльність). 

Василь Павлович 
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Однозначно відповісти дуже складно, адже в довгостроковій перспективі це на-

віть може призвести до розвалу єврозони. Нажаль, є багато таких країн, у яких бор-

гова криза не вирішується: існує велика імовірність того, що ні Греція, ні Португа-

лія, ні навіть Італія і Іспанія в найближчі роки не покращать свою ситуацію, а про-

блеми будуть погіршуватись. Це означатиме лише додаткові нові вливання без кар-
динальних змін в економіці та в структурі доходів і витрат державного бюджету цих 

країн. Я не сильно вірю в імовірність того, що Греція в 2012р. покращить свої основ-

ні макроекономічні показники. Кошти МВФ знову будуть витрачені на соціальні 

потреби населення, а не на економічне зростання.  

До чого, на Вашу думку, в майбутньому призведуть боргові проблеми 

єврозони? 

Інтерв’ю з кандидатом економічних наук, доцентом кафедри 

банківської справи, проректором з питань гуманітарної освіти 

та виховання ТНЕУ Адамиком Богданом Петровичем 

Нещодавно пролунала заява, що Китай готовий долучитися до подолання боргової кризи у Європі 

шляхом інвестицій. Як Ви вважаєте: це рука допомоги чи лише можливість більше полонити світову 

економіку? 

Так, у Франції закінчився термін обміну франків. Звісно, багато французів хотіли б повернення своєї колишньої 

національної валюти. Але такий крок лише для однієї країни є малоймовірним, адже термін інтеграції і переходу на 

єдину європейську валюту складав більше ніж 10 років, враховуючи всі Маастрихтські  угоди, процедури об’єднан-

ня Європейського союзу. Тому термін виходу із зони євро просто неможливий за короткий проміжок часу. Я споді-

ваюсь цього не трапиться.  

У великому бізнесі такого поняття як рука допомоги швидше за все немає: є взаємовигідна співпраця. В даному 

випадку я вважаю, що ця допомога може бути корисна окремим країнам Європи, але однозначно стратегічною ме-

тою Китаю є завоювання ринків, посилення впливу виробників і держави на ринках країн Європи.  

Є велика надія, що влада проведе ефективні реформи у економіці та спрямує кошти на виконання передвибо-

рчих програм. Шкода, за два останні роки ми не спостерігали суттєвих зрушень в даному напрямку.  

Я не вважаю, що ми знаходимось зараз у фінансовій кризі. Безперечно, все циклічно в цьому світі: закінчення 

однієї кризи є початком нової. Тобто говорити, що ми живемо чи то за фінансової стабільності, чи то в кризовий 

період доволі складно. На жаль, не все гаразд з макроекономічною ситуацією в країні, оскільки є дуже багато мо-

ментів які  хотілося б покращити в управлінні державних фінансів і банківської системи загалом. Потрібно поси-

лити відповідальність власників банків за ситуацію в банківській системі. А також зробити все для того, щоб фі-
нансової кризи не було як мінімум в найближчі кілька років. Я сподіваюсь, що в Україні є все для того, щоб її об-

минути.  

Кожна людина - це особистість. Потенціал молодого науковця формується з багатьох цеглин, які мають різну 

ступінь вагомості. Насамперед, має бути велике бажання студента, коли йому пропонують певні заходи, чи той чи 

інший напрямок дослідження. Якщо людина зацікавилася і він хоче працювати в цьому напрямку, то потрібно до 

цього прагнути. А якщо вона це робить трохи з-під примусу, то це означає, що дана тема дослідження або й сфера 

їй не зовсім цікава.  

Крім теоретичного навчання потрібно, щоб на семінарських заняттях, стажуванні і практиці студенти більше 

думали аналітично, виконували більше прикладів і ситуативних завдань, де вони самі могли б приймати рішення. 

Тобто на основі теоретичних знань, які студенти отримують на лекціях, вони вчилися б не боялися реалізовувати 

їх на практиці. Хочеться, щоб на базі факультету функціонував навчальний банк. І ми над цим працюємо, пробує-

мо зробити реальний навчальний банк. На даний час суттєво оновлено програмне забезпечення, яке дозволяє сту-
дентам у віртуальному режимі використовувати реальні банківські продукти. І навіть навчальні плани і програми 

теж будуть змінюватись під сучасне банківське програмне забезпечення. 

На велике щастя є багато змін, які можна назвати позитивними, тобто змінюються навчальні плани, підхід до 

викладання дисциплін. Програма курсів побудована таким чином, що більш-менш реально відображає ту пробле-

матику і ті потреби, які необхідні сучасній молодій людині для працевлаштування в економічній сфері. Підхід, що 

застосовується сьогодні, є якісно кращим, але варто було б викоренити уніфікування багатьох дисциплін, щоби 

кожна спеціальність мала своє обличчя. 

За останні декілька років після негативних змін, спричинених кризою 2008 року можна доволі позитивно оха-

рактеризувати загальний стан грошово-кредитної сфери і в т.ч. дії НБУ: як за кількісними, так і за якісними показ-

никами. Дуже велике значення для українців має стабільність курсу національної валюти по відношенню до інозем-

них валют, та все ж таки забезпечити зовнішню стабільність гривні Національному банку вдалось. В районі восьми 

гривень долар тримається вже три роки. Безумовно, це хороше досягнення. Крім того, маса грошей в обігу суттєво 
не змінилась, що теж  можна трактувати як позитивний показник, тобто НБУ не нарощував грошову масу для фі-

нансування дефіциту державного бюджету чи спрямовування коштів на інші державні механізми. Частина банків, 

що перебувала в режимі фінансового оздоровлення ліквідована, а частина з них перейшла в нормальний режим ро-

боти - це теж заслуга НБУ. Звичайно, 2012 рік несе багато загроз: по-перше, політичних, оскільки цього року бу-

дуть вибори. По-друге, економічних, наприклад, те, що в Україні спостерігається від’ємне сальдо платіжного бала-

нсу, яке з місяця в місяць збільшується. Для того, щоб його подолати потрібно або покращувати економіку і зміню-

вати грошові потоки, або  рано чи пізно в країні доведеться змінювати валютну політику.  

Мені хотілося б, щоб це було вчора, але з точки зору перспектив в найближчі 5 років такі шанси туманні. Дуже 

багато залежить від влади. Європа більше хоче нас бачити в Євросоюзі ніж ми прагнемо туди ввійти.  

Як відомо, Франція повністю перейшла на валюту євро, завершився час франків. Що Ви можете сказати 

щодо доцільності переходу країн Євросоюзу на євро та перспектив даної валюти? 

Як, на Вашу думку, вийти їз ситуації, що склалася в Україні?  

Поділіться досвідом викладача зі стажем як у молодій людині-студентові розпізнати потенціал майбут-

нього науковця та розвинути його? 

Які нововведення Ви би рекомендували впровадити для покращення ефективності підготовки 

майбутніх спеціалістів? 

Ваші прогнози щодо ймовірності та часу входження України до складу ЄС? 

Кілька слів про проблеми сучасної економічної освіти. 

Що, на Вашу думку, являє собою сучасна фінансова криза: пройдений етап чи переддень майбутнього? 

Коротко проаналізуйте грошово-кредитну політику Національного банку України за останній період і 

які слід прийняти міри регулятору для стабілізації банківської системи. 

Вітаю колег із кафедри банківської справи і бажаю їм творчої наснаги, плідної наукової праці, хороших студе-

нтів. Хочу, щоб кожного дня коло їх наукових знань кожного дня розширювалось для ефективної діяльності Уні-

верситету, на благо економічної стабільності та розвитку банківської системи України. 

Впевнений, що для наших читачів це інтерв’ю буде своєрідним подарунком до 10-річчя кафедри бан-

ківської справи, то ж які будуть Ваші побажання колегам? 

Володимир Антків 


